



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 180(2015)

Statement by Secretary General Jagland on the appointment of Constitutional judges in Poland

Strasbourg, 04.12.2015 – “There has been a controversy about the appointment of constitutional judges in Poland recently. I welcome yesterday’s decision by the Constitutional Tribunal of Poland which clarifies the legal and constitutional situation. This decision now has to be fully implemented in all its aspects. If there are any doubts about the correct implementation of the decision by the Constitutional Tribunal, the Polish authorities could address the Council of Europe Venice Commission.”

Contact:

[Daniel Höltinger](#), Spokesperson of the Secretary General, Mob. +33 6 68 29 87 51, @CoESpokesperson

Déclaration du Secrétaire Général sur la nomination des juges au Tribunal constitutionnel de Pologne

Strasbourg, 04.12.2015 - « Il y a récemment eu une controverse concernant la nomination des juges au Tribunal constitutionnel de Pologne. Je me félicite de la décision rendue hier par le Tribunal constitutionnel de Pologne, qui clarifie la situation juridique et constitutionnelle. Cette décision doit maintenant être pleinement mise en œuvre dans tous ses aspects. S’il subsiste le moindre doute quant à sa mise en œuvre adéquate, les autorités polonaises peuvent s’adresser à la Commission de Venise du Conseil de l’Europe. »

Contact:

[Daniel Höltinger](#), Porte-parole du Secrétaire Général, Port. +33 6 68 29 87 51, @CoESpokesperson